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Skolebestyrelsen tirsdag den 28. januar i tidsrummet fra kl. 17 til 19.30 på Hårup Skole 

Referat 
 

Mødeleder: Jens 

Referent: Peter  

Deltagere: 

Formand: Mette A 

Næstformand: Rikke 

Medlemmer: Mette B, Jane, Bjarke, Louise, Palle, Lise og Tina 

Suppleanter Elev Skole: Morten, Jonas 

Suppleanter Hårup Skole: Louise F, Søren 

Afbud:  Louise J, Palle 

 Emne Ca. tid Mål med punktet Ansvarlig Referat 

1 Rammesætning af mødet 5 min Velkomst  
 

Jens Skoleleder rammesatte mødet.  

Der er ændret i rækkefølgende, så punktet vedr. kommunikation 
behandles efter punktet vedr. skolens arbejde med børn i 
udfordringer. 

 

2 Mail fra et medlem 10 min Skolebestyrelsen giver tilbagemelding på 
mail af 19. januar fra et medlem 

 Skolebestyrelsen gav en mundtlig tilbagemelding, der efterfølgende 
blev uddybet af afsender. Herefter blev punktet drøftet. 

Efter drøftelse af flere punkter blev det særligt præciseret, hvorledes 
skolebestyrelsen arbejder og videre for hvordan skolebestyrelsen 
udøver sit tilsyn i forhold til gældende lovgivning.  

Som en del af drøftelserne blev det ligeledes præciseret, at 
skolebestyrelsen ikke kan sagsbehandle konkrete sager. Hvis 
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medlemmer af skolebestyrelsen kontaktes af forældre ift. konkrete 
sager, skal der altid henvises til, at det er skolen eller skoleledelsen, 
der skal rettes henvendelse til.  

Skolebestyrelsen har altid mulighed for at bede om, at blive 
orientering om konkrete sager, men skolebestyrelsen kan ikke 
sagsbehandle elev- og personalesager. 

 

3 Opfølgning fra sidste 
møde 

20 min Orientering efter mødet den 7. januar 

Status  

Hvad har skolebestyrelsen brug for at 
vide mere om? 

Jens Skoleleder orienterede om den igangværende proces frem mod 
ibrugtagning af Ravnbakkeskolen, hvilket blev drøftet. 

Foruden spørgsmål til gennemgangen blev der stillet spørgsmål til de 
midler til kunst på den nye skole, der tidligere er blevet prioriteret. 
Disse midler er omsat og kunstprojekterne vil indgå som en del af 
udsmykningen på Ravnbakkeskolen. 

2 Kommunikation  25 min Skolernes princip for kommunikation 
præsenteres og skolebestyrelsen drøfter 
hvordan det virker i praksis. 
 
 

Jens 

Louise F 

Punktet udsat til næste møde 

 

3 Hvordan arbejder vi på 
skolerne med børn i 
udfordringer? 

40 min Vi har ca. 600 børn på skolerne og ca. 35 

gående i specialklasser eller på 

specialskoler. 

De 600 børn er på ingen måde ens. 
Skoleledelsen giver sammen med 
personalet et blik på hvordan der 
arbejdes differentieret for at give alle 
børn det rigtige tilbud. 

Jens 

Peter 

Charlotte 

Hanne 

Stine 

Skoleledelsen præsenterede, hvorledes skolerne arbejder med børn 
i udfordringer under overskrifterne Bredere Børnefællesskaber og 
Skole for Alle. Dette er arbejde meget vidtgående og foregår på 
organisationsniveau, klasseniveau og individuelt niveau.  

Efterfølgende var der gruppedrøftelser, hvor skolebestyrelsen bl.a. 
var optaget af følgende: 

• Det kan være meget komplekse problemstillinger, som der 
nogle gange skal andre perspektiver på. Det er derfor godt, 
at skolen har mulighed for at trække på så mange eksterne 
samarbejdspartnere.  
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• Det er en stor opgave for personalet at sikre, at forældrene 
er ”med på rejsen”. 

•  Hvordan kan man sikre den rette efter- og 
videreuddannelse? 

• Som forældre vælger man nogle gange at samarbejde med 
private om eget barns trivsel. Det er et vedvarende arbejde 
at skabe sammenhæng mellem private tiltag og skolerne. 
Forældre og skolerne skal konstant øve sig i at samarbejde 
om elever i udforinger. 

• Hvordan kan skolebestyrelsen være med til at støtte op om 
skolens arbejde?   

• Kan man ensrette nogle sagsgange, så forældre bedre kan 
sammenligne og forstå de tilbud elever i udfordringer får?  

Herefter blev det drøftet, om der er noget, som skolebestyrelsen 
bliver nysgerrig på at høre mere om. Følgende to punkter blev 
her nævnt: 

• Hvordan arbejder skolen forebyggende med trivsel for at 
undgå mistrivsel? 

• Hvordan samarbejder skolen med forældre i sager om elever 
i udfordringer både før, under og efter særlige indsatser. 

Det blev til slut drøftet, hvordan denne vigtige viden kan udbredes til 
den øvrige forældregruppe.  

Det afstedkom følgende ideer: 

Skal repræsentanter fra skolebestyrelsen deltage på det første 
forældremøde? 

Skal der afholdes en temaaften om området så alle interesserede 
forældre får mulighed for at orientere sig? 
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4 Skolernes principper for: 
1.ansættelse af ledere   
2. lærere og pædagoger 

 

20 min Skolebestyrelsen gennemgår og drøfter 

de omtalte principper 

Jens Udsættes til næste møde 

 

5 Orientering fra 

dagligdagen på skolerne 

 

15 min a) Ledelsen 

Forslag om dialogmøde 3. april 

Orienteringsmøde vedr. 

Ravnbakkeskolen i maj 

Kantine – madordning 

 

Fredag den 28. februar 

b) Personalet 

c) Forældrene 

 Fra ledelsen:  

Forslag om dialogmøde 3. april for forældrerådene, hvilket blev besluttet 

Der indkaldes til orienteringsmøde vedr. Ravnbakkeskolen i maj 

Der er kommet tilbud om mulig frokostordning på Hårup Skole. Når 

skoleledelsen har modtaget mere info, drøftes punktet med 

Skolebestyrelsen 

Fredag den 28. februar afholdes der pædagogisk dag for personalet. 

Undervisningen slutter denne dag kl. 12.00. 

 

Fra personale:  

Der er gennemført Arbejdspladsvurdering (APV) blandt skolens 
personale. Resultaterne er generelt meget positive og på begge skoler 
er arbejdsmiljøet meget tilfredsstillende. På to områder kan der blive 
brug for opfølgende handlinger. Det drejer sig om personalets 
oplevelse af ”følelsesmæssige krav”, hvor de rammer der stille til 
rådighed for arbejdet er svært forenelige med ens egne forventninger 
til, hvad tilbuddet for eleverne burde være. Det andet område er 
mulighederne for efter- og videreuddannelse. Der følges fortløbende 
op på disse områder 

 

6 Punkter til de næste 
møder 

   Kommunikation 
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Principper 

Regnskab for 2024 

Budget for 2025 

Hvad skal der undervises i 2025/26 

Status på folkeskoleforliget 

 

7 Eventuelt  Nyma madskole 

 

 Nyma i Elev har i samarbejde med Elev Skole et tilbud om Madskole. 

Dette tilbud skal gerne videreføres med der mangler økonomiske 
midler. Derfor efterspørges personer, der vil hjælpe med at søge 
fonde i samarbejde med dem. Dette så der kan udvikles spændende 
projekter til gavn for områdets børn og unge. 

Evt interesserede kan henvende sig til skoleledelsen 

 
 

 

 


